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PROTOKÓŁ Nr XXIX/20 
SESJI RADY MIASTA KAMIENNA GÓRA 

z 9 października 2020 r. 
odbytej w Sali Witrażowej Urzędu Miasta Kamienna Góra 

 

Godzina rozpoczęcia Sesji 14.00, zakończenia 14:20. 

Obecnych na Sesji – 14 radnych (w tym jeden zdalnie) – lista obecności stanowi 

zał. Nr 1 do protokołu. 

W Sesji uczestniczył Burmistrz Miasta (BM) Janusz Chodasewicz. 

Obsługa radcowska – adw. Wojciech Witkowiak 

Ad.1. Otwarcie Sesji 

 

Przewodniczący Rady Miasta J. Jarosz: „Otwieram XXIX Sesja Rady Miasta 

Kamienna. Witam Radnych Rady Miasta, Burmistrza Miasta, Janusza Chodasewicza 

pracowników Urzędu Miasta, Media oraz mieszkańców miasta. Informuję zebranych, 

iż pełna treść klauzuli informacyjnej o przetwarzaniu danych osobowych została 

umieszczona przed wejściem na salę witrażową i jest również dostępna na stronie 

BIP Urzędu Miasta. Stwierdzam, że w Sesji uczestniczy 14 radnych, jeden zdalnie. 

nieobecna jest Danuta Kurnyta, co stanowi quorum przy, którym Rada Miasta może 

obradować i podejmować uchwały.” 

Ad.2. Wnioski dotyczące zmian w porządku obrad 

Przewodniczący RM J. Jarosz odczytał ustalony porządek obrad: 

 

1. Otwarcie Sesji. 

2. Wnioski dotyczące zmian w porządku obrad. 

 

3. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia i realizacji Programu polityki zdrowotnej 

Profilaktyczny program szczepień ochronnych przeciw grypie dla mieszkańców 

Kamiennej Góry powyżej 65 roku życia. 
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4. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia regulaminu  

Cmentarzy Komunalnych oraz ustalenia cennika opłat obowiązujących na 

cmentarzach komunalnych stanowiących mienie Gminy Miejskiej Kamienna Góra. 

 

5. Zamknięcie Sesji.  

 

Przewodniczący RM J. Jarosz: „Czy są wnioski dotyczące zmian w porządku 

obrad? Nie widzę, dziękuję. Przechodzimy do punktu 3.” 

Ad.3. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia i realizacji Programu polityki 

zdrowotnej Profilaktyczny program szczepień ochronnych przeciw grypie dla 

mieszkańców Kamiennej Góry powyżej 65 roku życia. 

 

Przewodniczący RM J. Jarosz: „Proszę o przedstawienie projektu uchwały  

z autopoprawką przez Kierownika  Wydziału Promocji i Polityki Społecznej 

Natalię Mataczyńską.” 

  

Kierownik  Wydziału Promocji i Polityki Społecznej N. Mataczyńska: „Projekt 

uchwały z autopoprawką w sprawie przyjęcia i realizacji Programu  Polityki 

Zdrowotnej pod nazwą Praktyczny program szczepień ochronnych przeciw grypie dla 

mieszkańców Gminy Miejskiej  Kamienna Góra powyżej 65 roku życia. Działając na 

podstawie ustawy o samorządzie gminnym oraz ustawie o świadczeniach opieki 

zdrowotnej finansowanych ze środków publicznych Rada Miasta Kamienna Góra 

uchwala, co następuje: Paragraf 1-wszy  uchwala się program Polityki Zdrowotnej 

pod nazwą profilaktyczny Program szczepień ochronnych przeciw grypie dla 

mieszkańców Gminy Miejskiej Kamienna Góra powyżej 65 roku życia stanowiący 

załącznik do niniejszej uchwały. Paragraf 2-gi  wykonanie uchwały powierza się 

Burmistrzowi Miasta Kamienna Góra. Paragraf 3-ci uchwała wchodzi w życie z dniem 

podjęcia.  

 

Przewodniczący RM J. Jarosz: „Czy ktoś z Państwa Radnych ma pytania bądź 

uwagi do przedstawionego projektu? Proszę, Pan Sobiechowski.” 

 

Radny W. Sobiechowski: „Ja tylko chciałem sugestie dać. Fajnie, że program jest 

bo jak wiemy osoby powyżej 65 roku życia są tą grupą narażoną właśnie na pewne 
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komplikacje spowodowane  grypą i koronawirusem. Ja uważam, że należałoby także 

zastanowić się bo taką grupą też są osoby, które mają duże problem jeśli chodzi  

o płuca na przykład astma i inne tego typu choroby, a są w ciężkiej sytuacji na 

przykład finansowej. I tutaj nie wiem w jaki to sposób zrobić ale ewentualnie poprzez 

MOPS można by było pomyśleć żeby  iluś tam osobom pomóc chociaż. Bo naprawdę 

nie każdego stać, niektórzy  mają ledwo na leki i to chyba nie jest jakaś duża grupa, 

a może akurat by się udało pomóc. Dziękuję.” 

  

Kierownik  Wydziału Promocji i Polityki Społecznej N. Mataczyńska: „Pochylimy 

się nad tym tematem i zastanowimy się, czy zabezpieczymy środki w budżecie na 

przyszły rok. Dziękuję.” 

 

Przewodniczący RM J. Jarosz: „Proszę Pan Basta.” 

 

Wiceprzewodniczący RM J. Basta: „Panie Burmistrzu moje pytanie sprowadza się 

do jednego.  Czy nie będzie to czasami martwa uchwała? Oczywiście uchwała ma 

szczytny cel, co do  tego nie ma dyskusji powinniśmy to zrobić zwłaszcza w czasie 

pandemii. Natomiast jest jakieś rozeznanie rynku, bo w środkach masowego 

przekazu pojawiają się problemy w ogóle z dostępnością do szczepionki.  Czy my 

mamy jakieś rozeznanie rynku? Czy po uchwaleniu tej uchwały ta szczepionka 

rzeczywiście trafi do naszych mieszkańców? Dziękuje.” 

 

Przewodniczący RM J. Jarosz: „Czy ktoś jeszcze z Państwa?” 

 

Kierownik  Wydziału Promocji i Polityki Społecznej N. Mataczyńska: „Nie wiemy 

co będzie tak. Wszyscy wiemy jaka jest sytuacja że brakuje szczepionek.  Ale jak nie 

podejmiemy żadnego kroku no to też się tego nie dowiemy. Ogłosimy konkurs na 

wybór realizatora i wówczas będziemy mogli odpowiedzieć na to pytanie, czy będą 

szczepionki czy ich nie będzie. Dziękuję.”  

 

Przewodniczący RM J. Jarosz: „Czy ktoś z Państwa? Proszę, Panie Sławiński.” 

 

Rady S. Sławiński: „Ja chciałem się zapytać ile mamy tych szczepionek i  proszę 

chciałem też odpowiedzieć. Znaczy  chciałbym znać odpowiedź jeżeli będą osoby, 
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więcej osób chętnych niż będzie szczepionek to  jakie  kryteria będą brane pod 

uwagę?”  

  

Kierownik  Wydziału Promocji i Polityki Społecznej N. Mataczyńska: „Zgodnie  

z zapisami w programie mamy przeznaczoną  kwotę 70 000 zł. I będzie się liczyła 

kolejność zgłoszeń do wyczerpania zapasów.” 

 

Rady S. Sławiński: „Ale co z  osobami, które po wyczerpaniu zapasów na przykład 

przyjdą i będą chciały się zaszczepić?” 

 

Kierownik  Wydziału Promocji i Polityki Społecznej N. Mataczyńska: „No 

niestety, nie zostaną zaszczepione.” 

 

Przewodniczący RM J. Jarosz: „Czy jeszcze ktoś z Państwa ma pytania? Ja mogę 

odpowiedzieć jeszcze Panu Sobiechowskiemu. Chcieliśmy szczepić inne grupy ale 

wtedy zatwierdzenie projektu trwa ponad pół roku. Nie jesteśmy w stanie tego zrobić 

jedynie na zgłoszenie ludzi powyżej 65 roku życia. I tam jeszcze jest sprawa Pani 

Natalio sytuacja tego typu, że płacimy 50% za tych Państwa.” 

 

Kierownik  Wydziału Promocji i Polityki Społecznej N. Mataczyńska : „Tak to 

osoby powyżej 65 roku życia mają 50% refundacji na szczepienia. I tyle będziemy 

płacić za te osoby. Natomiast tak jak Pan Przewodniczący wspomniał pierwszym 

założeniem chcieliśmy też zaszczepić pracowników oświaty natomiast miałbyś się to 

z celem, ponieważ bardzo długo byśmy czekali na ocenę Prezesa Agencji Ochrony 

Technologii Medycznych i Taryfikacji.”  

 

Przewodniczący RM J. Jarosz: „Czy macie Państwo jeszcze pytania? Nie widzę. 

Przechodzimy do głosowania. 

 

Kto z Pań i Panów Radnych jest za przyjęciem przedmiotowej uchwały proszę  

o naciśnięcie przycisku. Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał? 

 

Pan Łukasz Sławiński jest z nami zdalnie, więc zadam pytanie Panie Łukaszu, jak 

Pan głosuje?” 

 

Radny Ł. Sławiński: „Jestem za podjęciem uchwały.”  
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Przewodniczący RM J. Jarosz: „Stwierdzam, że Uchwała została przyjęta 14. 

głosami i nosić będzie numer XXIX/185/20 – zał. Nr 2 do protokołu. Przechodzimy 

do punktu 4.” 

  

Ad.4. Podjęcie uchwały w sprawie Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę  

w sprawie uchwalenia regulaminu  Cmentarzy Komunalnych oraz ustalenia 

cennika opłat obowiązujących na cmentarzach komunalnych stanowiących 

mienie Gminy Miejskiej Kamienna Góra. 

 

Przewodniczący RM J. Jarosz: „Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę  w sprawie 

uchwalenia Regulaminu cmentarzy komunalnych oraz ustalenia cennika opłat 

obowiązujących na cmentarzach komunalnych stanowiących mienie Gminy Miejskiej 

Kamienna Góra. Proszę o przedstawienie projektu uchwały przez Kierownika 

Wydziału Infrastruktury Miejskiej i Ochrony Środowiska  Magdalenę 

Bręśkiewicz.” 

 

Kierownik Wydziału Infrastruktury Miejskiej i Ochrony Środowiska  M. 

Bręśkiewicz: „Szanowni Państwo, na podstawie stosownych przepisów Rada Miasta 

Kamienna Góra uchwala, co następuje: paragraf 1-wszy w załączniku Nr 2 do 

Uchwały Nr XXVI/66/20 Rady Miasta Kamienna Góra z dnia 28 sierpnia 2020 roku  

w sprawie uchwalenia Regulaminu cmentarzy komunalnych oraz ustalenia cennika 

opłat obowiązujących na cmentarzach komunalnych stanowiących mienie Gminy 

Miejskiej Kamienna Góra wprowadza się następujące zmiany. Punkt 1- wszy uchyla 

się wprowadzenie do ustępu 2-go w dotychczasowym brzmieniu i nadaje mu się 

nowe brzmienie o następującej treści: Jednorazowa opłata miejsca przeznaczonego 

na pochowanie zwłok w grobie murowanym i w  grobie urnowym. Punkt 2 –gi uchyla  

się ustęp 2-gi  punkt 3 w dotychczasowym brzmieniu i nadaje mu się nowe brzmienie 

o następującej treści: Groby murowane urnowe oraz groby ziemne urnowe 1330 zł.  

Paragraf 2-gi wykonanie uchwały powierza  się Burmistrzowi Miasta Kamienna Góra. 

I paragraf 3-ci uchwała wchodzi w życie po upływie 14 dni  od dnia jej  ogłoszenia  

w Dzienniku Urzędowym Województwa Dolnośląskiego. Wszystkie Komisję przyjęły 

jednomyślnie projekt uchwały.  Proszę zatem o przyjęcie przedmiotowej uchwały. 

Dziękuję.” 
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Przewodniczący RM J. Jarosz: „Czy ktoś z Państwa Radnych ma pytania bądź 

uwagi do przedmiotowej uchwały?  Proszę Pan Radny Grzyb.” 

 

Radny A. Grzyb: „Tak mam uwagi. Spodziewałem się ,że  niektóre zapisy tej 

uchwały ostatniej będą uchylone przez Wojewodę. Oczywiście Pan Wojewoda nie 

mógł się odnieść do cennika opłat, bo to jest w gestii Gminy dlatego mam uwagi do  

tego cennika. Mam uwagi do projektu niniejszej uchwały w zakresie cen za miejsca 

pod pochówek na cmentarzach komunalnych w naszym mieście.  Uwagi dotyczą:  1- 

w uchylonej częściowo uchwale z 26 sierpnia 2020 r. to jest w załączniku opłat  

z cenami. Ustęp 1 punkt 5 opłata za grób ziemny urnowy była ustalona w wysokości 

280 zł.  Z projektu nowej uchwały wynika, że będzie ona wynosić 1330 zł. Co jest 

nielogiczne. W ustępie 2-gim punkt 3-ci dotyczącym grobów urnowych, moim 

zdaniem należałoby ustalić ceny w wysokości 280 zł a nie jak jest  w projekcie 1330 

zł. W ustępie 2 punkt 4 dotyczącym grobów murowanych wielournowych należałoby 

zmienić opłatę w wysokości 2660 zł. Skoro cena za grób ziemny pojedynczy wynosi 

780 zł.  Uważam, że  punkt czwarty należałoby zlikwidować lub podnieś opłatę na 

przykład o 25% to jest 280  plus 70 równa się 350 zł. Byłoby to właściwe, ponieważ 

grób urnowy zajmuje dużo mniej miejsca niż grób tradycyjny. 3. Uchwała mogłaby 

zawierać zapisy o treściach: "W grobie ziemnym opłacanym na 20 lat można 

dokonywać pochówków urny z prochami zmarłych bez ponoszenia dodatkowych 

opłat. Drugi zapis w odniesieniu do grobów ziemnych rodzinnych opłaconych na 20 

lat nie są pobierane dodatkowe opłaty. W przypadku pokrewieństw osoby zmarłej 

przed upływem pochowania osoby zmarłej przed upływem prawa do grobu na 20 lat.  

Należy podkreślić że dotychczas opłaty pobierane za wydłużenie prawa do grobu  

w związku z dochowaniem do istniejącego grobu nie były zgodne z prawem. Chcę 

ponadto zauważyć, że dotychczas za miejsce pod grób urnowy na podstawie 

uchwały z 2005 r. trzeba było uiścić opłatę w wysokości 240 zł. Dzisiejszy projekt 

uchwały zakłada opłatę w wysokości 1330 zł. Opłata wzrosłaby 5 i pół krotnie 

obecnie na podstawie uchwały z  2005 roku. Opłata za grób duży wynosi 650 zł ale 

ta  za grób urnowy 240 zł, co stanowi prawie trzykrotny wzrost cen. Rozporządzenie 

Ministra Infrastruktury z  7 marca 2008 r. mówi w paragrafie 10- tym ustęp 3,  

że groby wielournowe murowane powinny mieć wymiary nie  przekraczające grobu 

murowanego pojedynczego. Z tego wynika, że mogą zajmować mniejsze 

powierzchnię, mogą być też głębsze z przegrodami i urny ustawiane pionowo. I teraz 
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pytanie do Pana Burmistrza. Czy znane są koszty i wpływy za utrzymanie cmentarzy 

za okres trzech  kwartałów bieżącego roku i czy Pan Burmistrz zatwierdzając projekty 

niniejszej uchwały zapoznał się z kalkulacjami kosztów, z których  winny wynikać 

wysokości opłat? Komisja Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej bezskutecznie 

składała dwa wnioski o  Przedłożenie kalkulacji opłaty cmentarnych,  ale do chwili 

obecnej ich nie otrzymała. Chcę przypomnieć, że na Sesji sierpniowej Rady Miasta 

Pani Kierownik Bręśkiewicz zapewniała, że takie kalkulację posiada Na dzisiaj projekt 

uchwały powinien być odłożony do chwili wyjaśnienia prawidłowości opłat. Komisja 

Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej chciałaby dokonać szczegółowej analizy 

zawartych w projekcie uchwały opłat, a to wymaga czasu. Ale ze względu na to,  

że istnieje pilna potrzeba uchwalenia uchwały w sprawie cmentarzy by zapewnić 

ciągłość pobierania opłat. Proponuję na dzisiejszej Sesji uchwalić jednak ten projekt 

uchwały w niezmienionej wersji, a do tematu ewentualnie wrócić po analizie 

przedmiotowych kosztów. Wówczas można byłoby  wrócić i uchwalić ostateczną 

treść uchwały dotyczącą opłat cmentarnych. Dziękuje.” 

 

Kierownik Wydziału Infrastruktury Miejskiej i Ochrony Środowiska  M. 

Bręśkiewicz: „W imieniu Pana Burmistrza wyjaśnię, że obecny projekty jest 

konieczny tak jak tutaj Pan radny wspomniał, projekt przyjęcia uchwały, ponieważ 

rozstrzygnięciem nadzorczym został skreślony punkty 3-ci ustępu pierwszego 

pierwotnej uchwały, z którego rozstrzygnięcia wynika,  że wszystkie groby urnowe 

ziemne czy murowane, opłata powinna być pobierana, jako opłata jednorazowa.  

W pierwotnej uchwale Państwo było podane, jako opłata co 20 lat w przypadku 

oczywiście grobów urnowych ziemnych. Natomiast w tej obecnej zmianie do uchwały 

mówimy o opłacie jednorazowej dla grobu zimnego murowanego czy wielournowego. 

Odrębną kwestią i odrębnym zagadnieniem  jest ustalenie cennika opłat,  które też 

Państwu było wyjaśniane do pierwotnej uchwały w miesiącu sierpniu były  na każdej 

komisji przedkładane informacje łącznie z wyjaśnieniem, jakie są faktyczne wpływy  

z tytułu opłaty, jak również jakie są koszty po stronie gminy. Na tej podstawie 

Państwo przyjęliście uchwałę 26 sierpnia. I cóż mogę jeszcze powiedzie, myślę że 

 ta jednorazowa opłata ona zapewnia ciągłość, nie jest konieczne wnoszenia  co 20 

lat danej opłaty. I właściwie to tyle, dziękuję.” 
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Radny A. Grzyb: „Tu chciałem się odnieść do tego, że  te opłaty są bardzo 

zawyżone w odniesieniu do innych gmin. A jeżeli Pani mówi, że pani kalkulacji 

przedkładała to ja sobie nie przypominam by  Komisja Mieszkaniowa miała takie 

materiały i mogła się z tym zapoznać.” 

 

Kierownik Wydziału Infrastruktury Miejskiej i Ochrony Środowiska  M. 

Bręśkiewicz: „Z tego co pamiętam Pan nie uczestniczył w Komisjach ,więc miał Pan 

prawo nie zapoznać się z kalkulacją  Ja tylko jeszcze nadmienię że wniosek został 

oficjalnie…” 

  

Radny A. Grzyb: „Uchwała tylko była kalkulacji żadnych nam nie przedłożono i nie 

było rozmowy na temat opłat. Załącznika opłat.”  

 

Przewodniczący RM J. Jarosz: „Dobrze bardzo proszę sobie nie przerywać po 

kolei dobrze.” 

 

Kierownik Wydziału Infrastruktury Miejskiej i Ochrony Środowiska  M. 

Bręśkiewicz:„ Dobrze wyjaśnimy natomiast został złożony wniosek Komisji 

Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej w celu wyjaśnienia dokładnego wyliczenia  

tych faktycznych kosztów i wydatków związanych z bieżącym utrzymaniem 

cmentarzy.  Taka odpowiedź dzisiaj została złożona do Biura Rady. Może być może 

Państwo jeszcze nie otrzymaliście. Natomiast tu koleżanka potwierdza, że jest 

odpowiedź złożona. Będziemy mieli możliwość spotkania się przy najbliższym 

posiedzeniu Państwa Komisji ja chętnie  naprawdę wyjaśnię. Dziękuję.” 

 

Radny A. Grzyb: „No to bardzo dobrze, ja tutaj też apeluje do wszystkich, że ta  

uchwała jest bardzo pilna i powinniśmy ją w takiej formie przyjąć,  a ewentualnie po 

analizie możemy zawsze do tematu wrócić i uchwałę poprawić.” 

 

Przewodniczący RM J. Jarosz: „Czy ktoś z Państwa radnych ma jeszcze pytania? 

Dziękuję, przychodzimy do głosowania.  

 

Kto z pań i panów radnych jest za przyjęciem przedmiotowej uchwały proszę   

o naciśnięcie przycisku. Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał? Panie Łukaszu 

Sławiński, jak Pan głosuje?” 
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Radny Ł. Sławiński: „ Jestem za przyjęciem uchwały.”  

 

Przewodniczący RM J. Jarosz: „Dziękuję. 

 

Stwierdzam, że Uchwała została przyjęta 14. głosami i nosić będzie numer 

XXIX/186/20- zał. Nr 3 do protokołu.” 

Ad.5. Zamknięcie Sesji. 

 

Przewodniczący RM J. Jarosz: „Z uwagi na wyczerpanie porządku obrad zamykam 

XXIX Sesje Rady Miasta w dniu 9 października 2020 r. Dziękuję Państwu.”  

 

Protokołowała:                                                                    Przewodniczący Rady  

Malwina Marmuszewska                                                     /-/Janusz Jarosz  
 


